



من 09 إلى 12 نوفمبر 2017  
مركز المؤتمرات محمد بن أحمد-وهران

الصالون الدولي

للصيد البحري وتربية المائيات



SIPA  
2017



## رسالة الصالون الدولي السابع للصيد البحري وتربية المائيات

SIPA' 2017

تحت الرعاية السامية لفخامة رئيس الجمهورية السيد عبد العزيز بوتفليقة، تنظم الغرفة الجزائرية للصيد البحري وتربية المائيات بالشراكة مع مركز المؤتمرات محمد بن أحمد بوهران الصالون الدولي السادس للصيد البحري وتربية المائيات في الفترة الممتدة من 09 إلى 12 نوفمبر 2017 بمركز الاتفاقيات محمد بن أحمد بوهران تحت شعار :

### « من أجل نمو مستديم ومتنوع لاقتصاد الصيد البحري وتربية المائيات »

يشكل الصالون الدولي للصيد البحري وتربية المائيات في طبعته السابعة، تظاهرة اقتصادية كبرى في مجال الصيد البحري وتربية المائيات والنشاطات المرتبطة بها، حيث سيجمع في هذه الطبعة، وعلى غرار الطبقات السابقة منذ سنة 2003، كافة الشركاء في القطاع من مهنيين ومستثمرين وبنوك وشركات تأمين ومراكز بحث ومؤسسات تكوين وإدارات وهيئات وطنية ودولية، للتشاور والتباحث حول تنمية قطاع الصيد البحري وتربية المائيات والأنشطة ذات العلاقة بهدف التنسيق والعمل المشترك لتطوير القطاع وخلق فرص حقيقية للاستثمار بما يساهم في تحقيق تنمية مستدامة للاقتصاد الوطني في ظل الاستغلال الأمثل للموارد.

إن الصالون الدولي للصيد البحري وتربية المائيات، يأتي ضمن إطار التجاوب مع الخطة القطاعية الرامية إلى دفع الاستثمار في مجال الصيد البحري وتربية المائيات ومواكبة التحولات الاقتصادية بالانخراط في النموذج الاقتصادي الجديد للنمو المنبثق من برنامج فخامة رئيس الجمهورية بما يحقق الأهداف التالية :

- تطوير وتنمية تربية المائيات على نطاق واسع.
- تعزيز آليات الاستغلال الأمثل للموارد البحرية بما يضمن ديمومتها.
- مرافقة الاستثمار المنتج في شعب الصيد البحري وتربية المائيات.
- تشجيع عمليات التعاون والشراكة بهدف تنويع نشاطات الصيد البحري وتربية المائيات.
- ترسيخ التسيير التشاركي مع مختلف الفاعلين في القطاع.

وعليه فإن الصالون الدولي للصيد البحري وتربية المائيات يمثل فضاء مهما للمهنيين والمتعاملين الاقتصاديين، الراغبين في تطوير مشاريعهم أو بعت مشاريع جديدة، للتواصل والتعرف على فرص الاستثمار المتاحة والاطلاع على التقنيات والتكنولوجيات الجديدة من أجل تطوير نشاطاتهم.

أخيرا، فإن مدينة وهران تمثل عامل نجاح لا يستهان به، بالنظر إلى موقعها الجيو-استراتيجي ومساهمتها في الاقتصاد الوطني، لا سيما تنمية شعب الصيد البحري وتربية المائيات.





FROM NOVEMBER 9<sup>th</sup> TO 12<sup>th</sup>, 2017  
AT THE CONVENTIONS CENTER OF ORAN

THE 7TH INTERNATIONAL  
EXHIBITION OF FISHING AND AQUACULTURE



[SIPA  
2017]



## LETTER OF THE 7TH INTERNATIONAL EXHIBITION OF FISHING AND AQUACULTURE (SIPA'2017)

Under the high patronage of His Excellency the President of the Republic, Mister ABDELAZIZ BOUTEFLIKA, the Algerian Chamber of Fisheries and Aquaculture (CAPA), in partnership with the Mohamed Ben Ahmed Convention Center in Oran, is organizing the seventh International Exhibition of Fishing and Aquaculture (SIPA'2017) from 09th to 12th November 2017 with the slogan:

### "FOR SUSTAINABLE AND DIVERSIFIED GROWTH OF THE FISHERIES AND AQUACULTURE ECONOMY"

The International Exhibition of Fishing and Aquaculture (SIPA'2017), is a major economic event in the field of fishing, aquaculture and associated activities. This edition, like the previous editions and since 2003, brings together all the partners of the sector: professionals, investors, banks and research centers, as well as insurance companies and national and international agencies and organizations to discuss and agree on fishing sectors, aquaculture and related activities. With a view to coordinating efforts to develop it, to create genuine investment opportunities to contribute to the sustainable development of the national economy and to ensure optimal use of resources.

The SIPA'2017 is part of a sectoral plan to promote investment in fisheries and aquaculture and to accompany the economic changes set out in the new growth model in the program of His Excellency the President of the Republic, to achieve the following objectives:

- The development of large-scale aquaculture.
- Promoting mechanisms for the optimal exploitation of marine resources and ensure their sustainability.
- Accompany productive investment in the fishery and aquaculture sectors.
- Encourage cooperation and partnership operations to develop and diversify the sector's activities.
- The consolidation of participatory management with the various players in the sector.

To this end, the SIPA'2017 represents a privileged space for professionals and economic operators, who wish to develop projects, seize investment opportunities and learn about techniques and new technologies to develop their business.

Finally, the city of Oran represents a significant asset to the success of this fair, due to its geostrategic position and its contribution to the national economy, notably with regard to the development of the fisheries and aquaculture sectors.

